
Bispebjerg Lokaludvalg

Kommunalbestyrelsen i Herlev kommune

Ønske om Herlev kommunes opbakning til metro

Før sommerferien inviterede lokaludvalgene Herlevs 
kommunalbestyrelse og i særdeleshed borgmesteren til at 
deltage i borgermøde om metro til de nordvestlige bydele, 
som fandt sted den 27. september.
Det blev et særdeles velbesøgt arrangement med over 100 
borgere, og med en spændende debat med fagfolk og 
politikere.

Københavns kommune er i gang med en screening af nye 
metrolinjer, og i materialet og bestillingen fra 
politikerne nævnes specifikt behovet til Nordvest og 
Brønshøj-Husum.

Lokaludvalgenes forslag går særligt på en metrolinje som 
forbinder hospitalerne, helt ud til Herlev hospital til 
glæde og gavn for ansatte, patienter og pårørende. Her kan 
metroen kobles til den nye letbane og måske et parker- og 
rejs-anlæg. Vejdirektoratet undersøger en udvidelse af 
motorring 3, og en høring er i gang. Det er endnu et 
argument for, at vi skal gøre noget for at fremme den 
kollektive trafik.

Vi ser, at Rødovre kommune og Hvidovre kommune er gået 
sammen i et samarbejde om metro til disse bydele og ønsker 
at invitere Københavns kommune og Regionen ind i 
samarbejdet. Se her: 
https://www.rk.dk/nyheder/nyhed/artikel/kommuner-gaar-
sammen-vil-have-metro-til-roedovre-og-hvidovre

Vi håber, at Herlev kommune tilsvarende står frem 
offentligt med ønske om en metro for netop at fremme den 
nævnte linje til hospitalet. En sådan udtalelse vil fremme 
sagen. Bispebjerg, Vanløse og Brønshøj-Husum Lokaludvalg 
vil gerne sammen med jer slå et slag i medierne for dette 
ønske.  
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Vi håber at høre fra jer snarest, så vi kan få planlagt en 
fælles medieindsats.

Venlig hilsen

Christoffer Rosenkrands (Brønshøj-Husum), Jan Lindboe 
(Vanløse) og Alex Heick (Bispebjerg)


